
Facit läsförståelse Röd lättläst 

s. 4–5 Flaskpost 

A 

1 ett brev 

2 tre  

3 en katt 

 

B 

1 För att brevet ska få plats i flaskan. 

2 För att inget vatten ska läcka in i flaskan. 

3 Hon kastar flaskan i vattnet.  

 

C  

Anja lyssnar inte på vad hennes pappa säger 

 

s. 6–7 Stjärnor 

A 

1 stjärna 

2 ljus  

3 en stjärnbild 

 

B 

1 För att stjärnorna är så varma att de glöder. 

2 Vår galax heter Vintergatan. 

3 Du ser stjärnorna tydligast när du är på ett mörkt ställe. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

 

 

 

 

 



s. 8–9 Glunten 

A 

1 nej 

2 nej 

3 ja 

 

B 

1 Glunten hjälpte häxan att få loss sin näsa ur stubben. 

2 För att prinsessan var borta. 

3 Glunten och prinsessan gifte sig. 

 

C 

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Hans och Greta. Askungen. Den fula ankungen.  

 

s. 10–11 Kom-ihåg-listor 

A 

1 ananas 

2 onsdag 

3 farmor 

 

B 

1 De ska köpa sylt och ost att ha på smörgåsen. 

2 Man använder såpa för att städa. 

3 För att grannen är bortrest.  

 

C 

Det betyder att man ska välja vilka kläder man ska ta på sig efter vilket vädret det är. Då blir man inte 

blir för varm eller kall.  

 

 

 

 

 

 



s. 12–13 Minas dagbok 

A 

1 ja 

2 ja 

3 nej 

 

B 

1 Hon har skrivit dagbok på tisdag, torsdag och söndag. 

2 För att han rör och förstör hennes saker och har andra regler än hon hade i hans ålder. 

3 Anders är 5 år gammal. 

 

C 

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Hej! Vi har hittat en jättesöt brun katt. Vi letar efter den som har tappat bort katten. 

Om du har en katt som ser ut så som är borta så kan du säga till oss! 

 

s. 14–15 Cirkusskola 

A 

1 Nade-ängen 

2 15 kr 

3 10 

 

B 

1 För att samla in pengar till nya saker till klubben. 

2 Elevens eget svar.  

Exempelsvar: Jag skulle vilja prova att gå på lina. 

3 För att barnen ska vara lediga från skolan 

 

C  

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Jag skulle vilja och cykla på en enhjuling. Jag skulle vilja göra trolleritrick. Jag skulle vilja 

äta sockervadd. 

 

 

 



s. 16–17 Tigern 

A 

1 ja 

2 ja 

3 nej 

 

B 

1 För att den kan trycka in klorna i det som den klättrar i. 

2 Tigern tycker om att jaga vildsvin, hjortar och antiloper. 

3 På grund av pälsens färg, som smälter in i omgivningen. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

s. 18–19 Bokmasken bjuder in till fest! 

A 

1 biblioteket 

2 torsdag 

3 Lillebror 

 

B 

1 Han bor i biblioteket. 

2 För att det är sent på kvällen. 

3 För att han är sjuk. 

 

C  

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Pippi är en jättestark flicka som bor själv i ett stort hus med sin apa Herr Nilsson och sin 

häst Lilla Gubben. Hennes bästa vänner heter Tommy och Annika.  

 

 

 

 

 

 



s. 20–21 Klassregler 

A 

1 på rasten 

2 helt tyst 

3 fel 

 

B 

1 Därför att deras föräldrar också ska veta om reglerna. 

2 De ska fråga om hen vill vara med och leka. 

3 Därför att man kan bli stressad eller ledsen och vilja vara själv en stund. 

 

C  

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Var snäll mot varandra. Det är en viktig regel för att om man inte är det kan andra i 

klassen bli ledsna.   

 

s. 22–23 En önskan 

A 

1 nej 

2 ja 

3 nej 

 

B 

1 Därför att ”fatta” rimmar med ”matta” som står på raden under. 

2 Man kan klappa en panda i öst. 

3 I norr finns det isar.  

 

C  

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Jag reser till Spanien för att jag tycker om att sola och bada.  

 

 

 

 

 



s. 24–25 Pojken som hatade fotboll 

A 

1 nej 

2 ja 

3 nej 

 

B 

1 Han läser tidningar. 

2 Han vågar berätta att han inte tycker om fotboll. 

3 Det betyder att den är väldigt bra, men att den hade kunnat vara lite bättre. 

 

C 

Att hata något innebär att man tycker jätte-illa om något, att man avskyr det. Motsatsen är att älska 

något, vilket betyder att man verkligen tycker om något.  

 

s. 26–27 Djurbajs 

A 

1 nej 

2 ja 

3 nej  

 

B 

1 Därför att lukten kan hjälpa dem att hitta tillbaka i mörkret.  

2 Genom att äta frön och sedan bajsa ut dem någon annanstans.  

3 Bajs kan visa vilka djur som varit i skogen.  

 

C  

Fåglar äter frön, sedan flyger de till andra platser och bajsar ut fröna. Fröna faller till marken på den 

nya platsen och blir till nya växter. På så sätt kan förna spridas långt.  

 

 

 

 

 

 



s. 28–29 11-patiensen 

A 

1 kortlek 

2 tre kort 

3 elva 

 

B 

1 Jag ska ta bort de klädda korten/kung, dam, knekt och joker. 

2 Då ska jag plocka upp korten och lägga dem åt sidan. 

3 Jag har lyckats när det inte finns några kort kvar på bordet. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

s. 30–31 Fattiga riddare och kiwi-smoothie  

A 

1 nej 

2 ja 

3 nej 

 

B 

1 Jag kan äta sylt eller glass. 

2 De ska ligga i frysen 1-2 timmar. 

3 Man kan ta frysta jordgubbar eller hallon istället.  

 

C  

Elevens eget svar.  

 

 

 

 

 

 

 

 



s. 32–33 Maria 

A 

1 Göteborg 

2 spännande 

2 Borås djurpark 

 

B 

1 Det bor fyra personer hemma hos Maria.  

2 Han är mindre än ett år gammal 

3 De ska gå på Borås djurpark. 

 

C 

Elevens eget svar.  

 

s. 34–35 Kul lekar på rasten  

A 

1 djurpark 

2 gömställe 

3 leka 

 

B 

1 Han är ungefär 8 år, eftersom han går i andra klass. 

2 Djurskötaren ska fånga in djur som har rymt. 

3 Därför om andra vet var gömstället är så är det inte bra längre. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

 

 

 

 

 

 

 



s. 36–37 Is blir till vatten 

A 

1 isbitar 

2 i skolan 

3 smälta 

 

B 

1 Hon gjorde ett experiment med isbitar. 

2 De behöver ett glas, isbitar och vatten. 

3 Hon tror att vattnet kommer sjunka. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

s. 38–39 Gömstället  

A 

1 kurragömma 

2 Anton 

3 i bakluckan 

 

B 

1 Därför att han skulle gömma sig. 

2 Därför att luckan inte gick att öppna inifrån. 

3 Därför att pappa hörde någon skrika.  

 

C  

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Jag tycker om att leka kurragömma. Då ska en person räkna medan alla andra gömmer 

sig, och sen ska den som räknade leta efter de andra.  

 

 

 

 

 

 



s. 40–41 En film och en läsk 

1 ja 

2 nej 

3 nej 

 

B 

1 Därför att man kan bli träffad av trolldom om man säger det. 

2 Man lägger på svenska röster i filmen. 

3 Därför att fler ska vilja köpa den. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

s. 42–43 Alla barns lördagskanal 

A 

1 ja 

2 nej  

3 nej  

 

B 

1 Programmet Dans för livet. 

2 Roald Dahl har skrivit boken.  

3 Idag handlar det om Indien. 

 

C 

Elevens eget svar.  

Exempelsvar: Pysseldags som är ett program där man får lära sig massa nya pyssel. Koll på bollen som 

är ett program som handlar om olika bollsporter. Häst i test som är ett program om hästar som tävlar.  

 

 

 

 

 

 

 



s. 44–45 Blinkleken och Midgårdsormen 

A 

1 tom 

2 på ryggen 

3 på rad 

 

B 

1 Därför att personen bakom dig ska försöka hålla kvar dig. 

2 Man kan använda en halsduk. 

3 Huvudet ska försöka att ta svansen. 

 

C  

Elevens eget svar. 

 

s. 46–47 Christofer Columbus (1451–1506) 

A 

1 Italien 

2 platt 

3 Amerika 

 

B 

1 Han ville resa till Indien. 

2 Skeppet hette Santa Maria. 

3 Därför att han trodde att han var i Indien. 

 

C  

Elevens eget svar. 

Exempelsvar: Argentina, Bolivia, Brasilien, Chile, Colombia, Ecuador, Guyana, Paraguay, Peru, 

Surinam, Uruguay, Venezuela 


